
Zápisnica zo zasadnutia  Obecného zastupiteľstva Obce Betlanovce, 

                konaného dňa 25.08.2022 v Kultúrnom dome v Betlanovciach 
 

Prítomní podľa prezenčnej listiny 
 
Zasadnutie obecného zastupiteľstva otvoril a viedol Ing. Zoltán Varga, starosta obce. V úvode 
privítal prítomných a skonštatoval, že z celkového počtu 7-mych poslancov, ktorí zložili 
zákonom predpísaný sľub sú v úvode prítomní 5 poslanci (Ing. Kremnická, M. Fenčák, Mgr. 
Hodák, P. Mrkvica, M. Lutter) a vyhlásil zasadnutie obecného zastupiteľstva za uznášania 
schopné. 
Podklady k rokovaniu zastupiteľstva boli poslancom OZ doručené v elektronickej forme. Na 
otázku starostu, či mali poslanci možnosť naštudovať si podklady k dnešnému zastupiteľstvu 
odpovedali poslanci kladne. 
 
K bodu 1. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 
Za zapisovateľku bola určená p. Miroslava Vargová a za overovateľov zápisnice boli určení p. 
Fenčák a p. Mrkvica. 
Obecné zastupiteľstvo Obce Betlanovce berie na vedomie určenie zapisovateľky: M. 
Vargovej a overovateľov zápisnice: p. Fenčák a p. Mrkvicu. 
 
 
K tomuto bodu bolo prijaté uznesenie č. 41/08/2022 
 
K bodu 2. Voľba návrhovej komisie 

Do návrhovej komisie boli zvolení:  Mgr. Hodák, p. Mrkvica a Ing. Kremnická. 
Hlasovanie:  
Prítomní: 5 (Mgr. Hodák, Mrkvica, Ing. Kremnická, Fenčák, Lutter) 
Za: 5 
Proti: 0  
Zdržali sa: 0 
 
K tomuto bodu bolo prijaté uznesenie č. 42/08/2022. 
 

3. Schválenie programu 

Návrh programu zasadnutia obecného zastupiteľstva bol poslancom doručený spolu s 
pozvánkou na zasadnutie obecného zastupiteľstva v elektronickej podobe, materiály k 
jednotlivým bodom potrebné k rokovaniu v elektronickej podobe. Starosta informoval, že 
program bol zverejnený na úradnej tabuli a webovom sídle obce v zákonom stanovenej lehote 
a opýtal sa, či má niekto iný návrh alebo doplňujúce body programu.  

Poslanci OZ schválili program tak, ako bol zverejnený. 

Program: 

1. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 
2. Voľba návrhovej komisie 
3. Schválenie programu 
4. Kontrola plnenia uznesení 
5. Rozpočtové opatrenie č. 9 a stanovisko HK k rozpočtovému opatreniu 
6. Rozpočtové opatrenie č. 10 a stanovisko HK k rozpočtovému opatreniu 
7. Schválenie prijatia preklenovacieho úveru na realizáciu stavby ČOV Betlanovce 



8. Rozpočtové opatrenie č. 11 a stanovisko HK k rozpočtovému opatreniu 
9. Schválenie Návrhu VZN č. 2/2022 o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu 
výdavkov za pobyt dieťaťa v materskej škole a príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v 
školskej jedálni v zriaďovateľskej pôsobnosti Obce Betlanovce 
10. Interpelácie poslancov 
11. Rôzne 

V tomto bode sa Mgr. Hodák opýtal starostu, prečo mu neodpísal na email ohľadom žiadosti 
na zriadenie vecného bremena k IBV Pavlovec a prečo táto žiadosť nebola zaradená do 
programu. Starosta uviedol, že v tejto veci treba kontaktovať toho, kto ich zastupuje. Ďalej 
uviedol, že žiadosť nie je úplná, pretože k nej neboli doručené potrebné podklady 
(splnomocnenia, na základe ktorých je žiadateľ oprávnený konať v ich mene). Hlavná 
kontrolórka sa opýtala starostu, že kto mal pripraviť podklady k žiadosti a starosta uviedol, že 
žiadateľ. Hlavná konrolórka povedala, že na žiadosť je potrebné odpísať a vyzvať žiadateľa 
o skompletizovanie žiadosti.  
 
Hlasovanie:  
Prítomní: 5 (Mgr. Hodák, Mrkvica, Ing. Kremnická, Fenčák, Lutter) 
Za: 4 (Mrkvica, Ing. Kremnická, Fenčák, Lutter) 
Proti: 0  
Zdržali sa: 1(Mgr. Hodák) 
 
K tomuto bodu bolo prijaté uznesenie č. 43/08/2022. 
 
K bodu 4. Kontrola plnenia uznesení 
   
Starosta konštatuje splnenie uznesení č. 26/07/2022-40/07/2022, ktoré boli z 
predchádzajúceho zasadnutia Obecného zastupiteľstva zo dňa 07.07.2022  
Uznesenia č. 95/12/2021, 17/04/2021, 49/11/2020 sú v plnení. 
Uznesenie č. 96/12/2021  je  nesplnené. 
 
Uznesením č. 96/12/2021 bolo schválené predloženie ŽoNFP na SO za účelom realizácie 
projektu s názvom „Dobudovanie inžinierskych sietí v prostredí MRK v obci Betlanovce“ 
realizovaného v rámci Výzvy na predkladanie žiadostí o nenávratný finančný príspevok s 
kódom: OPLZ-PO6-SC611-2020-2, pričom ciele projektu sú v súlade s platným programom 
rozvoja obce. Do tejto výzvy sme sa nezapojili. 
 
 
Hlasovanie:  
Prítomní: 5 (Mgr. Hodák, Mrkvica, Ing. Kremnická, Fenčák, Lutter) 
Za: 4 (Mrkvica, Ing. Kremnická, Fenčák, Lutter) 
Proti: 0  
Zdržali sa: 1(Mgr. Hodák) 
 
K tomuto bodu bolo prijaté uznesenie č. 44/08/2022. 
 
K bodu 5. Rozpočtové opatrenie č. 9 a stanovisko HK k rozpočtovému opatreniu 
 
Starosta informoval, že v rozpočtovom opatrení sa realizuje povolené prekročenie a viazanie 
bežných príjmov a povolené prekročenie a viazanie bežných výdavkov v súlade s § 14 ods. 1 
a ods. 2 písm. b) a c) zákona č.583/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy 
a o zmene a doplnení niektorých zákonov a Zásad hospodárenia s finančnými prostriedkami 
obce v celkovej výške na strane príjmov vo výške 277,00 €, a na strane výdavkov podľa 
funkčnej klasifikácie vo výške 277,00 €. 



 
Hlasovanie:  
Prítomní: 5 (Mgr. Hodák, Mrkvica, Ing. Kremnická, Fenčák, Lutter) 
Za: 4 (Mrkvica, Ing. Kremnická, Fenčák, Lutter) 
Proti: 0  
Zdržali sa: 1(Mgr. Hodák) 
 
K tomuto bodu bolo prijaté uznesenie č. 45/08/2022. 
 
 

K bodu 6. Rozpočtové opatrenie č. 10 a stanovisko HK k rozpočtovému opatreniu 
  
Starosta informoval, že v rozpočtovom opatrení sa realizuje povolené prekročenie a viazanie 
bežných príjmov a povolené prekročenie a viazanie bežných a kapitálových výdavkov v 
súlade s § 14 ods. 2 písm. b) a c) zákona č.583/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách územnej 
samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov a Zásad hospodárenia s finančnými 
prostriedkami obce v celkovej výške na strane bežných príjmov vo výške 17.216,00 €, a na 
strane bežných výdavkov vo výške 6.216,00 € a kapitálových výdavkov vo výške 11.000 € 
podľa funkčnej klasifikácie, spolu výdavky  vo výške 17.216,00 €. 
 
Mgr. Hodák sa opýtal, koľko vianočných osvetlení starosta kúpil. Starosta odpovedal, že si 
nepamätá presne koľko ich je, ale uviedol, že je nakúpená nová vianočná výzdoba do celej 
obce. 
Ďalej uviedol, že informáciu o presnom počte mu pošle emailom p. Lapšanská.  
Hlavná kontrolórka upozornila, že takéto konkrétne otázky treba adresovať zodpovednému 
zamestnancovi obce pred zasadnutím OZ, z dôvodu ich objektívneho zodpovedania. 
Hlasovanie:  
Prítomní: 5 (Mgr. Hodák, Mrkvica, Ing. Kremnická, Fenčák, Lutter) 
Za: 4 (Mrkvica, Ing. Kremnická, Fenčák, Lutter) 
Proti: 0  
Zdržali sa: 1(Mgr. Hodák) 
 
K tomuto bodu bolo prijaté uznesenie č. 46/08/2022. 
 
 
 
K bodu 7. Schválenie   prijatia   preklenovacieho   úveru    na    realizáciu   stavby   ČOV          

                  Betlanovce 
 
Starosta informoval, že k tomuto bodu bola poslancom OZ doručená dôvodová správa 
s podrobným  odôvodnením prijatia preklenovacieho úveru pre potreby financovania  
realizácie stavby ČOV Betlanovce. Prijatie tohto úveru je v súlade s ustanoveniami zákona č. 
583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov, keďže do celkovej sumy dlhu sa nezapočítavajú záväzky z nenávratných 
zdrojov financovania prijatých na zabezpečenie predfinancovania spoločných programov EÚ 
a SR v sume poskytnutého nenávratného finančného príspevku.  V zmysle § 11 ods. 4 písm. 
b) zákona č. 369/1990 Z. z. o obecnom zriadení je v kompetencii OZ rozhodovať o prijatí 
úveru alebo pôžičky. 
 
Starosta požiadal poslancov, aby sa k tomuto bodu vyjadrili.  
Ing. Kremnická uviedla, že si pozrela  zmluvu o NFP a keďže v zmluve máme financovanie 
projektu predfinancovaním a refundáciou, opýtala sa, prečo berieme úver. Starosta sa opýtal, 
či vie, čo je to predfinancovanie a refundácia. Starosta vysvetlil tieto pojmy a uviedol, že z 



dôvodu plynulého priebehu realizácie stavby ČOV a kanalizácia Betlanovce a z dôvodu 
krátkosti času realizácie stavby je potrebné prijať preklenovací úver na túto stavbu. Aby sa 
nestalo to, že zhotoviteľ nám doručí faktúru s lehotou splatnosti podľa zmluvy 60 dní a my ju 
nebudeme vedieť uhradiť z dôvodu kontroly faktúry na Ministerstvom životného prostredia 
SR. Po lehote splatnosti nám budú vznikať penále z neuhradenia faktúry a zhotoviteľ môže 
práce pozastaviť až do vyplatenia faktúry a týmto konaním sa môže stať, že nedodržíme 
termín, kedy ČOV musí byť postavená a funkčná.  
Starosta sa opýtal poslancov, ktorý euribor by prijali. Mrkvica – 3 mesačný, Kremnická-
nerozumie tomu, ale myslí si, že 12 mesačný, Fenčák – 3 mesačný, Lutter – 3 mesačný, 
Hodák – 3 mesačný.  
   
 
 
Hlasovanie:  
Prítomní: 5 (Mgr. Hodák, Mrkvica, Ing. Kremnická, Fenčák, Lutter) 
Za: 5 
Proti: 0  
Zdržali sa: 0 
 
K tomuto bodu bolo prijaté uznesenie č. 47/08/2022. 
 
K bodu 8. Rozpočtové opatrenie č. 11 a stanovisko HK k rozpočtovému opatreniu 
 
Starosta informoval, že tento bod nadväzuje na predchádzajúci bod. Rozpočtové opatrenie sa 
realizuje v súlade s §14 ods. 2 písm. c) a d) zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových 
pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov a so Zásadami o 
hospodárení s finančnými prostriedkami obce pričom ide o povolené prekročenie a viazanie 
príjmových finančných operácií z titulu prijatia návratných zdrojov financovania vo výške 
472.570,00 € cez finančné operácie a povolené prekročenie a viazanie kapitálových výdavkov 
spolu vo výške 472.570,00 €. Finančné prostriedky budú použité na prefinancovanie 
výdavkov spojených s výstavbu ČOV obce Betlanovce.  
 
 
Hlasovanie:  
Prítomní: 5 (Mgr. Hodák, Mrkvica, Ing. Kremnická, Fenčák, Lutter) 
Za: 5 
Proti: 0  
Zdržali sa: 0 
 
K tomuto bodu bolo prijaté uznesenie č. 48/08/2022 
 
K bodu 9. Schválenie  Návrhu  VZN  č. 2/2022  o  určení  výšky  príspevku  na  čiastočnú  

úhradu výdavkov za pobyt dieťaťa v materskej škole a príspevku na čiastočnú úhradu   

nákladov   v školskej  jedálni   v   zriaďovateľskej   pôsobnosti   Obce Betlanovce 

 
Návrh VZN bol v súlade s § 6 ods. 3 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení 
neskorších predpisov zverejnený na úradnej tabuli a webovej stránke obce v stanovenej lehote 
najmenej 15 dní pred rokovaním obecného zastupiteľstva. Návrh VZN nebol v zákonnej 
lehote pripomienkovaný. Výška  príspevku zákonného zástupcu na čiastočnú úhradu 
výdavkov za pobyt 1 dieťaťa v materskej škole sa stanovuje na 13 €  za kalendárny mesiac.  
Vzhľadom na elimináciu nákladov spojených s prevádzkou MŠ,  ako aj z dôvodu 
zabezpečenia pestrej a výdatnej stravy pre deti  sa vo VZN navrhuje  nákup potravín vo výške 
nákladov 3. finančného pásma určeného Ministerstvom školstva, vedy, výskumu a športu SR, 



čo je najvyššia možná suma na nákup potravín v zmysle platnej legislatívy. Hlavná 
kontrolórka vysvetlila výpočet výšky  réžie na stravu dieťaťa v MŠ a dospelého stravníka v ŠJ 
za obed, nakoľko doteraz nebola správne určená hodnota stravnej jednotky pre dospelých, čo 
malo dopad na doplácanie prevádzkových nákladov MŠ nad dotáciu určenú VZN 
z podielových daní z rozpočtu obce. 
 
Obecné zastupiteľstvo Obce Betlanovce podľa § 11 ods. 4 a § 6 zákona č. 369/1990 Zb. 
obecnom zriadení v z. n. p.  sa uznieslo na  VZN č. 2 /2022 o určení výšky príspevku na 

čiastočnú úhradu výdavkov za pobyt dieťaťa v materskej škole a príspevku na čiastočnú 

úhradu nákladov v školskej jedálni v zriaďovateľskej pôsobnosti Obce Betlanovce. 

Pri hlasovaní bola splnená zákonom stanovená podmienka trojpätinovej väčšiny prítomných 
poslancov. 

 
 
Hlasovanie:  
Prítomní: 5 (Mgr. Hodák, Mrkvica, Ing. Kremnická, Fenčák, Lutter) 
Za: 4 (Mrkvica, Ing. Kremnická, Fenčák, Lutter) 
Proti: 0  
Zdržali sa: 1(Mgr. Hodák) 
 
 
 
K bodu 10. Interpelácie poslancov 
 
K tomuto bodu neboli otázky na starostu alebo HK obce. 

 

K bodu 11. Rôzne 

 

Starosta informoval, že v obci bola vykonaná previerka Okresnou prokuratúrou konkrétne 
stavu zákonnosti všeobecne záväzných nariadení miest a obcí vo veciach územnej 
samosprávy podľa § 4 ods. 5 písm. a) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení a bol 
 doručený Protokol o vykonaní previerky okresnou prokuratúrou dňa 22.8.2022, kde bolo vo 
VZN č. 8/2018 o čistote a ochrane verejnej zelene identifikované sporné ukladanie povinností  
vlastníkom alebo užívateľom nehnuteľností v súvislosti s údržbou a správou ich majetku 
a tým bolo zistené porušenie § 6 ods. 1 zákona č. 369/1990 Zb. a § 123 až § 128 zákona č. 
40//1964 Zb. Občianskeho zákonníka, za ktoré prináleží prokurátorovi reagovať protestom 
prokurátora v zmysle zákona č. 153/2001 Z.z. o prokuratúre v znení neskorších predpisov.   
Poslanci OZ prijali uznesenie, kde odporúčajú zmeniť napadnutý text VZN z dôvodu ochrany 
verejného záujmu tak, aby prípadné hanlivé výrazy, resp. obrazové znázornenia 
nevzbudzovali verejné pohoršenie.  
 
Hlasovanie:  
Prítomní: 5 (Mgr. Hodák, Mrkvica, Ing. Kremnická, Fenčák, Lutter) 
Za: 5 
Proti: 0  
Zdržali sa: 0 
 

K tomuto bodu bolo prijaté uznesenie č. 49/08/2022 
 
 



Starosta sa opýtal, kedy už poslanci predložia stanovisko k likvidácii pokuty z inšpekcie 
životného prostredia. Hlavná kontrolórka uviedla, že každá pokuta sa musí zosobniť a keďže 
táto pokuta sa nemá komu zosobniť, je treba prijať uznesenie o likvidácii pokuty do 
najbližšieho zasadnutia. Ing. Kremnická sa opýtala, že čo keď to nezvládnu? Starosta uviedol, 
že sa k tomu radšej nebude vyjadrovať.  
 
Hlavná kontrolórka sa opýtala, čo to bolo na poslednom zastupiteľstve s tými varhanami 
a prečo sa poslanci k tomu nič neopýtali. A keďže sa to stalo na pôde obecného 
zastupiteľstva, tak  žiada, aby to bolo vysvetlené takžiež na obecnom zastupiteľstve.  
Starosta uviedol, že elektronické varhany boli vrátené fomálnou vedúcou cirkevného zboru. 
Hlavná kontrolórka sa opýtala, či je to občianka obce. Starosta uviedol, že nie je občianka 
obce, ale je vlastníčka nehnuteľnosti v obci. Varhany sú majetkom obce. Tento majetok sme 
tejto osobe neodovzdali, bol odovzdaný v minulosti bývalým vedením bez právneho základu. 
Ak bol odovzdaný, bol odovzdaný v rozpore so zákonom o  majetku obcí a došlo k porušeniu 
povinností pri správe cudzieho majetku. Bohužiaľ pri potrebe rozvoja obce sa musíme 
stretávať aj s takýmito nepríjemnými záležitosťami a naprávať veci z predchádzajúceho 
obdobia, aj keď je to pre nás veľká záťaž. Nie je to prvá vec, ktorú sme napravili 
a predpokladáme, že nie je ani posledná. Doteraz ich využívali členovia cirkevného zboru bez 
právneho základu a riadneho odovzdavacieho protokolu. Na základe informácii, ktoré sa ku 
starostovi dostali,  cirkevný zbor bol zrušený po vianočnom koncerte v roku 2019, preto sme 
vyzvali vedúcu cirkevného zboru o ich vrátenie. Vedúca cirkevného zboru celý čas v listovej 
komunikácii uvádza, že tieto varhany nemá a ani nevie, kde sú. A nakoniec ich vrátila na 
minulom zasadnutí OZ dňa 7.7.2022.   
 
 
 
 
začiatok zasadnutia: 16.33 hod.  
p. Lapšanská odišla: 17.58 hod.  
p. Mrkvica odišiel:   18.28 hod. 
koniec zasadnutia:    18.30 hod.  
 
Zapísala: Miroslava Vargová 
 
Overovatelia zápisnice: M. Fenčák     
                                       P. Mrkvica 
 
 
Videozáznam zo zasadnutia OZ je zverejnený na facebookovej stránke: Obec Betlanovce, 
link: https://www.facebook.com/105695374473266/videos/1932221067345222 
 


